

Wien: The 70th Anniversary of His Imperial Majesty Emperor Haile Selassie I Ras Tafari Visit to Austria in 1954

Emperor Haile Selassie I of Ethiopia visited Austria from 28 November to 1 December 1954. This was the first state visit to Austria after the Second World War that thereby recognized Austria's sovereignty even six months before the Austrian State Treaty was signed. This is all the more remarkable as Austria had been the first Member State of the League of Nations that had betrayed Ethiopia in 1936 when it recognized Mussolini's Roman invasion of Ethiopia that denied Ethiopia its own sovereignty in violation of international law. The King of Kings on the Throne of King David and descendant of King Solomon and the Queen of Sheba therefore not only supported Austrian independence with this visit, but also appealed to the Austrian conscience by donating over 100.000 Austrian Shillings for the poor of Vienna and a kindergarten for children with dis-abilities, which his visit put in the focus of the Austrian media. He also gifted an Ethiopian processional cross from the 13th century, the time when the Solomonic dynasty was reinstated in Ethiopia, to St. Stephen's Cathedral (Stephansdom). This significant gesture of the first state visit marked Austria's return to the international community after the Nazi Regime.

Kaiser Haile Selassie I von Äthiopien besuchte Österreich vom 28.11. bis 01.12.1954. Dies war der erste Staatsbesuch in der Zweiten Republik, durch den die Souveränität Österreichs noch vor dem Staatsvertrag, der sechs Monate später folgen sollte, anerkannt wurde. Das ist umso bemerkenswerter, da Österreich 1936 als erstes Land vor dem Völkerbund die Invasion

Äthiopiens durch die italienische Armee Mussolinis anerkannt hatte, die Äthiopien völkerrechtswidrig um seine eigene Souveränität brachte. Der König der Könige auf dem Thron König Davids und Nachfahre von König Solomon und der Königin von Saba unterstützte durch seinen Besuch nicht nur die österreichische Unabhängigkeit, sondern appellierte auch an das Bewusstsein der österreichischen Bevölkerung, indem er über 100.000 Schilling für die Armen Wiens und eine Einrichtung für Kinder mit Behinderungen spendete, die sein Besuch in den Fokus der österreichischen Medien rückte. Dem Stephansdom schenkte er ein äthiopisches Prozessionskreuz aus dem 13. Jhdt., der Zeit in der die Solomonische Dynastie in Äthiopien wiedereingesetzt worden war. Diese bedeutende Geste des ersten Staatsbesuchs signalisierte Österreichs Rückkehr in die Staatengemeinschaft nach dem Ende des Naziregimes.

28.11.2024 | 16h00 – 21h00

SYMPOSIUM IN DER ALTEN KAPELLE AM CAMPUS DER UNIVERSITÄT WIEN

(Hof 2.8, leider nicht barrierefrei)

Speakers:

Prinz Ermias Sahle Selassie Haile Selassie

Grandson of Emperor Haile Selassie I and President of the Ethiopian Crown Council

Prinz Asfa-Wossen Asserate

Großneffe & Biograph von Kaiser Haile Selassie I

Dr. Jahlani Niaah

Head of the Rastafari Studies Unit at the University of the West Indies, Jamaica

Dr.in Lucile Dreidemy

Institut für Zeitgeschichte, Universität Wien

Regina Zödl

MA-Studium Globalgeschichte, Universität Wien

DDr. Werner Zips

Institut für Kultur- und Sozialanthropologie, Universität Wien

Moderiert von Dominik Frühwirth

Institut für Afrikawissenschaften, Universität Wien

29.11.2024 | 16h30 – 17h30

ATHIOPISCH-ORTHODOXE FEIER IM STEPHANSDOM mit Prinz Ermias Sahle Selassie Haile Selassie und Prinz Asfa-Wossen Asserate

29.11.2024 | 20h00

THE 70TH ANNIVERSARY CELEBRATION OF EMPEROR HAILE SELASSIE I VISIT TO AUSTRIA

Nanang Club, Hernalser Hauptstraße 21, 1170 Wien

Local & International Rasta Artists:

Uwe Banton

and Special Guests

The FWF-Project "Rastafari Reasonings on Africa in Historical Perspective"
(P 35987-G) & the Department of African Studies, University of Vienna, present:

THE 70TH ANNIVERSARY OF
**His Imperial Majesty
Emperor Haile Selassie I
Ras Tafari**
VISIT TO AUSTRIA IN 1954
28-29 NOVEMBER 2024



DER
KONIG
DER
KONIGE
IN
WIEN

THE FIRST STATE VISIT
TO AUSTRIA AFTER THE
SECOND WORLD WAR

28.11.2024 | 16⁰⁰ - 21⁰⁰

SYMPOSIUM IN DER ALTEN KAPELLE
AM CAMPUS DER UNIVERSITÄT WIEN
(Hof 2.8, leider nicht barrierefrei)

Speakers:

Prinz Ermias Sahle Selassie Haile Selassie
Grandson of Emperor Haile Selassie I
and President of the Ethiopian Crown Council

Prinz Asfa-Wossen Asserate
Großneffe & Biograph von Kaiser Haile Selassie I

Dr. Jahlani Niaah
Head of the Rastafari Studies Unit
at the University of the West Indies, Jamaica

Dr.in Lucile Dreidemy
Institut für Zeitgeschichte, Universität Wien

Regina Zodi
MA-Studium Globalgeschichte, Universität Wien

DDr. Werner Zips
Institut für Kultur- und Sozialanthropologie, Universität Wien

Moderiert von **Dominik Frühwirth**
Institut für Afrikanwissenschaften, Universität Wien

29.11.2024 | 16⁰⁰ - 17³⁰

ÄTHIOPISCH-ORTHODOXE FEIER IM STEPHANSDOM
mit Prinz Ermias Sahle Selassie Haile Selassie und Prinz Asfa-Wossen Asserate

29.11.2024 | 20⁰⁰

THE 70TH ANNIVERSARY CELEBRATION
OF EMPEROR HAILE SELASSIE I VISIT TO AUSTRIA
at **Nanang Club**, Hernalser Hauptstraße 21, 1170 Wien

Local & International Rasta Artists:

Uwe Banton
and Special Guests